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SLOVO STAROSTY 

Vážení spoluobčané, 
v minulém čísle zpravodaje jsme se rozloučili se zimou s přáním pěkného 

jara. Přání je jen přání, ale skutečnost je jiná. Příroda nás opět pěkně vypekla. 
Z nebe spadlo takové množství vodních srážek, že byla Morava opět pod vodou. 
Kdo si myslí, že se to naší obce netýká, tak se mýlí. 

Naše obec leží na soutoku potoků Roketnice a Romzy. Koryta těchto jindy 
mírně tekoucích potoků se změnila na řeky. Romza se vylila na plochu 
hokejového hřiště do výšky asi 50 cm a způsobila dost velké škody. Bude nutné 
odstranit vrstvu bláta a opravit hrací plochu. Je velké štěstí, že se voda z těchto 
toků vylila „jen“ do zahrad a nezpůsobila občanům moc velké materiální škody. 
Obec se bude muset zabývat protipovodňovými projekty a to: zvýšení břehů 
potoků tak, aby se voda vylila směrem na louky, a také obnovou suchého potoka 
na loukách.  

S velkou vodou je také spojen zvýšený výskyt létajícího hmyzu, zejména 
komárů. Obec požádala Jihomoravský kraj o zajištění postřiku na vytipovaných, 
vodou zaplavených lokalitách. Na základě naší žádosti provedli pracovníci 
Krajské hygienické stanice prohlídku uvedených lokalit a vydali k postřiku 
záporné stanovisko s tím, že nyní přemnožení komárů v obci Jiříkovice nehrozí. 
S tímto rozhodnutím se nemíníme smířit a budeme vlastními silami 
monitorovat výskyt larev komárů.  

Po pěti letech se naše obec přihlásila do soutěže Vesnice roku 2010. 
Hodnotící komise dorazila ve středu 9. června s více než hodinovým zpožděním. 
I přes časový skluz byla komise seznámena se životem v obci v oblasti kulturní, 
sportovní, životního prostředí a také s plánovaným rozvojem obce. Komise si se 
zájmem a s uznáním prohlédla obecní knihovnu, prošla se do Louček a také se jí 
líbil vstup do obce. Ocenila celkovou úpravu obce, kulturních památek a úpravu 
zeleně. Tímto bych chtěl poděkovat všem, kteří pečují o své předzahrádky. 
V závěrečném hodnocení soutěže, které proběhlo 11. června v obci Vísky, jsme 
byli oceněni Čestným uznáním za prezentaci významných občanů a rodáků. 
Z celkového počtu 22 přihlášených obcí letošního ročníku krajského kola 
soutěže Vesnice roku zvítězila obec Krásensko.  

V průběhu prázdnin dojde k zahájení opravy budovy mateřské školky. 
Provoz školky bude na dva měsíce přerušen z důvodů velkého stavebního 
ruchu. Věřím, že uzavření školky přidělává velké starosti rodičům o své děti, ale 
není jiná možnost, kdy provoz přerušit. Na opravu obdržela obec dotaci 
160 000 Kč od Jihomoravského kraje. Opravy se dočká i kotelna základní školy. 
Plynové kotle již dosloužily, budou nahrazeny novými a hlavně úspornějšími. 
Zastupitelstvo obce stále pokračuje v práci na projektu k zahájení výstavby 
rodinných domů v lokalitě Za Dvorem.  
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Co na závěr?  
Blíží se konec školního roku, před námi jsou prázdniny a dovolené. Dovolte 

mně, abych vám touto cestou popřál příjemné prožití prázdnin a hezkou 
dovolenou k načerpání sil. Přeji vám příjemná setkání s krásnými lidmi. 
Závistivým a zlým se vyhněte, pokud to půjde. 

 
Josef Novák, starosta 

 

 

Jiříkovice – potok Romza (25.5.2010) 
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ZA PANEM JOSEFEM PAULÍKEM 

Ve čtvrtek 17. června 2010 nás zastihla smutná zpráva. Zemřel člen obecního 
zastupitelstva a v letech 1998 – 2006 i starosta naší obce, pan Josef Paulík. 

Když jsme letos v únoru spolu s ním oslavili jeho 70. narozeniny, byl ještě 
plný elánu a dobré nálady a nikdo z nás netušil, že o několik málo měsíců 
později se s ním budeme loučit naposledy. 

V našich srdcích zůstane navždy jako člověk, který pro naši obec hodně 
udělal, který měl dobrý přehled o všem, co se v obci děje, uměl najít řešení 
v mnoha situacích, dokázal každému poradit a především s každým vlídně 
jednal. Touto cestou bychom mu děkujeme za všechno dobré, co udělal pro naši 
obec i pro každého z nás. 
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INFORMACE Z RADY OBCE 

Rada obce Jiříkovice na svých jednáních od 17.3. do 15.6.2010 projednala: 
 

- Výběrové řízení na dodavatele nového hasičského vozidla. Osloveno bylo 
7 dodavatelských firem. Cenovou nabídku dodali pouze 3 dodavatelé, z toho 
jen dvě nabídky splňovaly podmínky výběrového řízení. Rada obce na 
základě těchto výsledků výběrové řízení zrušila. Podmínky pro výběrové 
řízení budou přehodnoceny a bude vyhlášeno nové výběrové řízení. 

- Varianty zástavbové studie v lokalitě Niva a Za Dvorem. Byly vypracovány 
4 varianty. Rada obce se přiklání k návrhu C (schváleno zastupitelstvem 
obce dne 20.5.2010), který upřednostňuje venkovský styl zástavby. Tento 
návrh uvažuje se samostatně stojícími domy, blokovou zástavbou i řadovou 
zástavbou. Varianta C obsahuje široké spektrum parcel od 309 m2 až po 
parcely o výměře 1274 m2, takže každý zájemci si může vybrat. 

- Pronájem kiosku ve sportovním areálu v roce 2010. Pronájem byl 
prodloužen panu Pavlu Hlouškovi. 

- Žádost rodičů na opravu dětského hřiště ve sportovním areálu. Pracovní 
četa provedla základní údržbu jednotlivých komponentů dětského hřiště 
včetně nátěrů. 

- Soutěž Vesnice roku 2010. Odsouhlasena účast obce Jiříkovice v této 
soutěži. Rada obce navrhla program pro hodnotící komisi, která navštívila 
naši obec 9. června 2010. 

- Podání nové žádosti o dotaci ze SFŽP ČR, akce sběrný dvůr. Oslovena byla 
firma Pospíšil a Švejnoha s.r.o., která vypracovala pro obec žádost o dotaci. 

- Žádost ředitelky MŠ Jiříkovice o udělení výjimky z nejvyššího počtu dětí 
v MŠ Jiříkovice od 1.5.2010. V souladu se Školským zákonem 
č. 561/2004 Sb. žádost o povolení výjimky z nejvyššího počtu dětí ve třídě 
MŠ na 28 dětí od 1.5.2010 do odvolání. Rada obce žádost odsouhlasila. 

- Vyhodnocení výběrového řízení na opravu MŠ Jiříkovice. Osloveno bylo 
5 firem, cenovou nabídku do uvedeného termíny dodaly čtyři stavební firmy. 
Tyto firmy splnily body uvedené ve výběrovém řízení. Rada ve svém 
rozhodování vycházela z celkové ceny a z délky záruční doby. Jako dodavatel 
vybrána firma Sasta CZ, a.s. Stavební práce budou probíhat v době letních 
prázdnin. 

- Žádost paní ředitelky MŠ Jiříkovice o uzavření provozu MŠ Jiříkovice 
v termínu prázdnin od 1.7. do 31.8.2010 z důvodů stavebních prací na 
opravě budovy školky. S těmito pracemi byli seznámeni i rodiče dětí.  

- Program jednání ZO č. 2/2010.  
 

Připravila Jana Ondrášová 
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VÝSLEDKY VOLEB DO POSLANECKÉ 
SNĚMOVNY PARLAMENTU ČR 

Volební okrsek – Jiříkovice 
 
Z celkového počtu 699 voličů se voleb zúčastnilo 485 osob, což je 69 %. 

Platných hlasů bylo 484, 1 hlas byl neplatný. 
 

Pořadí Název strany Počet hlasů 
1. TOP 09 141 
2. KDU - ČSL 96 
3. ČSSD 70 
4. ODS 56 
5. Věci veřejné 39 
6. KSČM 22 
7. Občané.cz 17 
8. Suverenita Blok Jany Bobošíkové 15 

9. – 10. Strana zelených 10 
9. – 10. Strana práv občanů Zemanovci 10 
11. – 12. Česká pirátská strana 3 
11. – 12. Moravané 3 
13. – 14. Konzervativní strana 1 
13. – 14. Strana svobodných občanů 1 

 
Připravila Jana Ondrášová 

 
 

HUMANITÁRNÍ SBÍRKA 

Děkujeme všem občanům, kteří se zapojili do mimořádné humanitární 
sbírky na pomoc oblastem postiženým povodněmi, která byla uspořádána ve 
spolupráci s Diakonií Broumov. Díky vaší pomoci se podařilo nashromáždit 
ošacení, obuv a velké množství čistících a hygienických potřeb. Diakonie 
Broumov tyto prostředky rozdělí do nejvíce postižených oblastí. V rámci sbírky 
v naší obci byly vybrány i finanční prostředky v celkové výši 9 000,- Kč, které 
obec zaslala na povodňový účet Diakonie. Veškeré finance, které Diakonie 
Broumov obdrží v rámci humanitární pomoci při povodních, přerozdělí do 
zasažených míst.  

 
Jana Ondrášová 
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GRATULACE 

Dne 13. června 2010 oslavil 97. výročí narození čestný občan Jiříkovic, 
akademický malíř, profesor Raimund Ondráček. Pan profesor má stále zájem 
o dění v naší obci, udržuje pravidelnou korespondenci s naší obcí. I v současné 
době pan Ondráček se zabývá prací v oblasti památek výtvarného umění. V roce 
2009 poskytl profesor Raimund Ondráček rozhovor bulharskému Kulturnímu 
institutu o své restaurátorské práci v Bulharsku, především v Bačkovském 
monastýru.  

Profesor Raimund Ondráček je členem korespondentem Akademie pro vědu 
a kulturu v Paříži. V rámci své činnosti v oblasti památek výtvarného umění 
navrhl řadu úprav v památkové péči v rozsahu celé Evropy. 

 
„Naše stará Evropa, ta je jak velkolepá zahrada, zahrada květů, 

specifických pro každý stát, pro každý národ. Někde rostou tulipány, jinde 
narcisy, nebo kopretiny a růže s pampeliškami. Ty všechny skládáme do 
kytice, která lahodí oku, která rozjasňuje naše příbytky a vytváří krásné, 
mírumilovné prostředí! 

Dejme tedy národní kultury a umění do jedné velké a krásné kytice, která 
i ve své rozmanitosti bude ozdobou celé Evropy a znamením míru 
a přátelství!“ 

(Výňatek z diskusního příspěvku profesora Raimunda Ondráčka na 
Sympoziu Evropské Akademie pro vědu a kulturu v Paříži v roce 1996.) 

 
K významnému životnímu jubileu přejeme panu profesoru Raimundu 

Ondráčkovi hodně zdraví, spokojenosti a osobní pohody do dalších let. 
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OCENĚNÍ PRO M. A. LIŠKUTÍNA 

6. května 2010 na brněnském náměstí Svobody u příležitosti oslav 65. výročí 
ukončení druhé světové války předal ocenění veteránům hejtman 
Jihomoravského kraje Michal Hašek. Oceněni byli i ti, kteří bojovali na západní 
frontě a dodnes žijí ve Velké Británii. Mezi oceněnými bylo i jméno jiříkovského 
rodáka, stíhacího pilota pana Miroslava Antonína Liškutína. Plukovník 
M.A.Liškutín, příslušník RAF, 312 stíhací perutě, věnoval létání 42 roků, nalétal 
přes 12 000 letových hodin na více jak 100 různých typech letadel. Byl 
vyznamenán 17 československými a britskými řády, z toho 5 x Československým 
válečným křížem. 

Obec Jiříkovice u příležitosti ocenění a blížícího se životního jubilea, při 
kterém oslaví dne 23.8.2010 své 91. narozeniny, přeje panu Miroslavu 
Liškutínovi pevné zdraví, spokojenost a životní pohodu. 
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ZE ŽIVOTA V MATEŘSKÉ ŠKOLE 

Blíží se konec školního roku a nás čeká hodnocení naši práce s 28 dětmi 
v MŠ. Celý rok jsme prožívali různá dobrodružství s dráčkem Jiříkem, zapojili 
se do environmentálního programu „Vyprávění starého stromu“ a „Nová 
planeta“, poznávali různé oblasti 
našeho života, navštívili divadlo 
Radost, hvězdnou oblohu 
v Planetáriu a mnoho dalších 
kulturních a sportovních akcí. Děti 
se zájmem využívaly možnosti 
pracovat v keramické dílně, kde pod 
kvalitním vedením paní Heleny 
Novákové a paní učitelky Marie 
Kuklínkové vznikaly krásné výrobky.  

 Od listopadu 2009 probíhaly 
v MŠ Edukativně stimulační 
skupinky, tzv. Školička, kde se děti společně s rodiči v celkem 10 setkáních 
připravovaly na dobrý start v 1. třídě ZŠ. Do této „Školičky“ se zapojilo 14 dětí 
a 12 z nich nastupuje 1. září 2010 do 1. třídy ZŠ. Roli školáka měly možnost 
poznat ve dvou lekcích, které proběhly v ZŠ. Všem budoucím školákům přejeme 
úspěšné vykročení do 1. třídy.  

V květnu jsme opět vyjeli na 
školku v přírodě, tentokrát do 
rekreačního střediska Vyhlídka 
u Blanska. Prožili jsme krásný týden 
plný dobrodružství a her s „Malou 
čarodějnicí“. 

V Lesní školce v Soběšicích 
proběhla naše oslava Dne dětí. 
Poznávali jsme život v mraveništi 
a vodníka Jezerníčka. I přes velmi 
vytrvalý déšť odjížděly děti plné 
dojmů, zážitků a zejména nových 
poznatků o životě v přírodě. 

Na závěr chci popřát všem dětem krásné prázdniny plné radosti, štěstí, 
nových poznatků a žádného úrazu. 

1. září se těšíme na shledání v mateřské škole. 
 

Zuzana Havlíčková, ředitelka MŠ 
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* * * * * 

 

MALÉ OHLÉDNUTÍ ZA UPLYNULÝM 
ŠKOLNÍM ROKEM 

V tomto školním roce navštěvovalo základní školu 41 žáků a školní družinu 
14 žáků. Škola vyučovala ve 4. a 5. ročníku podle vzdělávacího programu 
Základní škola a v 1. - 3. ročníku podle školního vzdělávacího programu, jehož 
pilířem je činnostní učení, tzn. učení se něčemu novému takovými metodami 
a formami práce, při kterých dochází k nějaké činnosti a při kterých je zapojeno 
co nejvíce smyslů. Tento styl práce s dětmi je velmi efektivní.  

Nechyběly výjezdy za kulturou a za poznáním, např. do divadla Radost, do 
brněnského Planetária, do Moravského zemského muzea, do Anthroposu, ale 
zároveň jsme zhlédli i spoustu výukových programů ve škole. V rámci tělesné 
výchovy probíhal plavecký výcvik ve Vyškově a bruslení na místním kluzišti. 
Žáci se zapojili do matematických soutěží, výtvarných soutěží a do soutěže ve 
vybíjené. V závěru školního roku na nás čekala škola v přírodě v obci Kuklík na 
Českomoravské vrchovině.  
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Během školního roku mohly děti navštěvovat hudební a keramický kroužek, 
kde uplatňovaly svoje nadání a smysluplně strávily volný čas. 

Celoročně děti sbíraly hliník a starý papír. Z výtěžku byly zakoupeny 
potřebné věci na školu v přírodě, ale také doprava na divadelní představení či 
vstupné do muzea. 

Ve druhém pololetí se naskytla možnost zapojit se do projektu hrazeného 
Evropskou unií „OVOCE DO ŠKOL“, kdy žáci dvakrát měsíčně dostávají zdarma 
krabičku ovoce a zeleniny.  

Velkou novinkou v letošním školním roce bylo zakoupení interaktivní tabule 
zřizovatelem.  

Závěrem bych chtěla všem zaměstnancům poděkovat za aktivní přístup při 
plnění povinností, SRPŠ za výbornou spolupráci a v neposlední řadě děkuji 
panu starostovi a zřizovateli za finanční podporu školy. 

 Mgr. Hana Páleníková 
 

MODERNÍ UČEBNÍ POMŮCKA V ZŠ 

V průběhu tohoto školního roku přibyla do naší základní školy nová učební 
pomůcka, tzv. interaktivní tabule. Co se za tímto názvem skrývá? Moderní 
technologie výuky, která nabízí spoustu možností, jak zpestřit výuku, usnadnit 
práci dětem i vyučujícím, vnést do učení zábavu a hru a mnoho dalšího. Pro ty, 
kteří se s touto záležitostí nové doby ještě nesetkali: jde o tabuli z pevnějšího 
plátna v rámu, projektor a notebook. Jsou dvě možnosti využití. A to jako 
tabule, na kterou jde psát, ale na rozdíl od klasické tabule lze vše uložit 
a kdykoli znovu použít, vrátit se při opakování učiva atd. Všechno, co si 
vyučující připraví na notebooku, může promítnout dětem na tabuli (zápisy do 
naukových předmětů, příklady do matematiky, texty a obrázky z internetu atd.). 
Tabule funguje jako dotykový displej, co napíšeme, můžeme smazat, uložit, 
přesunout, obdobně jako na počítači. Druhou možností, jak využít interaktivní 
tabuli, je využití interaktivních učebnic. V naší škole používáme učebnice 
z nakladatelství Nová škola a toto nakladatelství začalo v letošním školním roce 
vydávat také interaktivní učebnice, což znamená ty samé knihy a pracovní 
sešity, se kterými pracují děti, má učitel v počítačové verzi, vše je doplněno 
dalšími fotografiemi, zvukovými nahrávkami, interaktivními hrami, v nabídce 
k jednotlivým tématům jsou i odkazy na internet. 

A jak to funguje v praxi? Jako první jsme měli k dispozici interaktivní 
Slabikář, také proto je tabule nainstalována v 1. třídě, kde ji využíváme opravdu 
hojně. Po několikaleté zkušenosti s prvňáky mohu říct, že interaktivní tabule 
nám velice usnadnila výuku čtení. Děti oceňují jim blízkou počítačovou 
technologii, různé formy práce (již zmiňované fotografie, zvukové nahrávky, 
hry), já jako učitel zase zrychlení práce. Při čtení slov a textů ze Slabikáře mají 
děti možnost sledovat na tabuli, co čte jejich spolužák, učitel může průběžně 



Zpravodaj obce Jiříkovice - 14 - 2/2010 
 

ukazovat na zrovna čtená slova, pracovat s chybou, odpadá hledání místa, kde 
spolužák čte (děti v první třídě obtížně sledují v knize to, co čte jejich spolužák, 
protože jde o čtení slabikováním, rozdílným tempem apod.) Také vysvětlování 
různých úkolů ve Slabikáři je jednodušší, můžeme si vše ukázat a vysvětlit 
společně, vypracovat celé nebo jen částečně na tabuli a děti potom úkol snáz 
splní do svého Slabikáře. Pro budoucí prvňáky již máme připravenou i Živou 
abecedu (předchází Slabikáři), se kterou se už předškoláci z naší MŠ v rámci 
přípravy do školy měli možnost seznámit. 

V těchto dnech jsme nainstalovali a začínáme využívat také interaktivní 
učebnice prvouky pro 1. – 3. ročník a zapojením do soutěže Nové školy jsme 
nyní také získali za symbolickou 1 korunu interaktivní učebnici hudební 
výchovy pro 2. ročník, její využití je ale možné od 1. po 5. třídu. 

 Naše velké poděkování patří OÚ, který koupi interaktivní tabule inicioval. 
Naše škola tedy patří ke školám, které používají nejmodernější formy výuky. 

 Mgr. Hana Rybová 
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OHLÉDNUTÍ ZA VI. ROČNÍKEM DIVADELNÍHO 
FESTIVALU „ŽNĚ NA STODOLE“ 

Festival je za námi a byl plný emocí, smíchu, strachu i pláče, diskutovala se 
témata v pravdě netypická, témata intimního vztahu dvou, tří a mnohdy čtyř 
osob, témata vztahů mezi přáteli, milenci, manželi. Témata komická, bujaré 
veselí i smutné šansony. Prošli jsme podsvětím, zabrousili do Liptákova, 
zastavili se v hodinovém hotelu Rohlík, navštívili klášter v Hobokenu, dotkli 
jsme se londýnských ulic. Také jsme si vzpomněli na pohádkovou říši, vytasili 
meč s Kazi a Šárkou a prošli si životní peklo sedmi sester. 

Jsme rádi, že jste nám i nadále 
zachovali přízeň a tento šestý 
ročník festivalu byl úspěšný. 
Protože jste to vy, pro koho jsme 
tady a pro koho brousíme ta 
prkna, která znamenají svět. 

Vy máte možnost zvolit 
pomyslného vítěze festivalu svými 
hlasy, ale v našich očích jsou 
vítězové všichni. Za každým 
představením se skrývá velký kus 
práce, času a zapálení pro 
ochotnické divadlo. Určitě si 
všechna představení našla svého diváka, každý z nás našel sympatie k některé 
postavě a zůstane v nás vzpomínka na tento festival. 

Děkujeme všem souborům, které předvedly svá představení, všem divákům, 
kteří nás navštívili, a také sponzorům, bez jejichž pomoci to většinou nejde. 

Je nutné taky poděkovat pořadatelům, kteří se starali o zdárný průběh 
celého festivalu i o sytost hladového diváka a ještě hladovějšího herce. 

Na závěr Vás zveme na VII. ročník festivalu Žně na Stodole, který se bude 
konat 3. - 5.6.2011. 

 Děkuje Divadlo Stodola o.s.  
 
Výsledky diváckého hlasování: 
 
1. Za pohádkou do Stodoly – Divadlo Stodola 10,000 
2. Jeptišky k výročí – DS Kroměříž 9,946 
3. Posel z Liptákova – CR Sivice 9,892 
4. Muž sedmi sester – OS Břeclav 9,256 
5. Kabaret aneb... – DSEK Rosice 8,958 
6. Dívčí válka – DS Ochoz u Brna 8,814 
7. Bez předsudku – Amadis Brno 8,727 
8. Na dotek – Divadlo Stodola 8,000  
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MLÁDEŽ SDH JIŘÍKOVICE 

Vybavení pro mládežnický požární sport prošlo v poslední době velkou 
modernizací. Pořídili jsme deset nových dresů s dlouhým rukávem v barvě 
červeno-modré se znakem jiříkovských hasičů vepředu a vzadu s nápisem 
„hasiči Jiříkovice“, dvě nové savice s „O“ kroužkem a sportovní proudnice, které 
by měly přispět ještě k lepším výkonům v disciplíně požární útok. Mimo jiné 
také hadicové nosiče. 

V sobotu 22.5.2010 se mladí hasiči zúčastnili jarní části soutěže hry Plamen 
v Přísnoticích. Odjížděli jsme ráno v 7 hodin a teprve o půl deváté byl nástup 
všech soutěžních družstev s následným přáním zdaru do plnění následujících 
disciplín. Vzhledem ke špatnému terénu a menším prostorám byla ze soutěže 
vyřazena disciplína útok CTIF a štafeta CTIF. Naše první disciplína byla štafeta 
4*60, kterou jiříkovští mladí hasiči zvládli téměř na výbornou. Jako druhá 
disciplína byla štafeta dvojic a zakončením soutěžního dne byla „královská“ 
disciplína požární útok. Čekání na výsledky jsme si zkrátili vydatným obědem 
a diskuzí k hasičskému tématu. Škoda jen několika chybek, které nás trochu 
nešťastně oddělily od medailových pozic. Přesto věříme, že příští rok budou 
naše mladé naděje jedny z nejlepších. V celoroční hře Plamen jsme tak obsadili 
celkové krásné 4. místo z jedenácti zúčastněných družstev. 
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V neděli 6.6.2010 jsme se zúčastnili soutěže v Kuřimi, kde se závodilo 
v disciplínách štafeta 4*60 a požárním útoku. Dovolím si říci, že na tuto soutěž 
se sjely elity mladých hasičů, kteří reprezentují nejen své obce, ale mnohdy 
okresy a kraje v požárním sportu. I přesto jsme obsadili na štafetě 4*60 čtvrté 
místo a požární útok jsme ukončili s časem 30 vteřin rovných. Celkově jsme se 
umístili na devátém místě ze šestnácti jednotek mladých hasičů. Toto umístění 
považujeme za velký úspěch a především za velkou zkušenost pro vedení 
jiříkovské hasičské mládeže. Pochytili jsme spoustu nových triků a možností jak 
naše svěřence dostat na místa vítězů, což nám umožní vyniknout ve hře 
Plamen. 

Stejně jako bezmála před rokem, musíme naše děti přes léto připravit na 
Závod požárnické všestrannosti. Rádi bychom zopakovali nejméně stejně dobrý 
výsledek jako na minulém závodě a tím bychom získali opět výborný základ pro 
celoroční umístění.  

Chtěl bych pochválit všechny děti, které vzorně nejen svými výsledky, ale 
také chováním reprezentují obec Jiříkovice v požárním sportu a zároveň 
doufám, že se naše řady budou nadále rozšiřovat. V souvislosti s tímto hodláme 
provést nábor nových hasičských svišťů. 

Závěrem bych rád poděkoval klukům ze zásahové jednotky, kteří nám byli 
nápomocni jak v intenzivním výcviku, tak při soutěžích samotných. 

Jiří Šlezinger, vedoucí mládeže 
 
 

ZÁSAHOVÁ JEDNOTKA OBCE JIŘÍKOVICE 

 Dne 27.3.2010 ve 13:41 byl pro naši jednotku vyhlášen poplach pomocí 
sirény a varovných SMS. Jednotka vyjížděla v intervalu 5 minut s počtem sedmi 
hasičů k požáru trávy cca 20 x 20 m za stanicí STK směr Rohlenka. Dorazili 
jsme zároveň s profesionálními hasiči z Pozořic. Velitel zásahu vydal rozkaz 
jiříkovským hasičům k natažení požárního vedení od silnice pomocí dvou hadic 
C a proudnice, mezitím již pozořičtí hasiči začali zahášet požár z jedné strany. 
Po příjezdu HZS Slatina jsme se napojili na jejich cisternu a hasili jsme pole ze 
strany od Jiříkovic. Celý zásah byl ukončen po dvaceti minutách. 

 Na jaro tohoto roku na nás padl také stín v podobě technické kontroly pro 
zásahový automobil. Naštěstí se do přípravy na kontrolu automobilu vložili 
technici z Bonagro a.s. a vše ve finále dopadlo dobře. Touto cestou bych jim rád 
poděkoval. 

 V dubnu všichni členové prodělali školení jednolanové techniky, které se 
uskutečnilo v Blažovicích na hasičské věži. Na pořadu bylo vystrojení kotvícího 
bodu, slaňování a výstup po laně pomocí různého technického vybavení, jištění 
druhé osoby, manipulace a práce nad volnou hloubkou a především záchrana 
osob z výšky a visu. Tomuto praktickému tréninku předcházelo školení v dané 
problematice.  
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Dalším školením byl nácvik dálkové dopravy vody v Ponětovicích. Této akci 
bylo přítomno několik sborů z okolních obcí. Naším úkolem bylo připravit 
čerpací stanoviště a následná doprava vody přenosnou požární stříkačkou a tří 
hadic B k dalšímu stroji. Celé cvičení dopadlo ke spokojenosti velitelů 
zásahových jednotek.  

Jako každoročně, i letos náš sbor pořádal sběr starého železa. Za získané 
peníze jsme vybavili náš oddíl mladých hasičů potřebným vybavením pro 
hasičský sport. Děkuji všem občanům za věnování nepotřebného železného 
odpadu.  

Stejně jako naši mladí hasiči se i družstvo mužů zúčastnilo prvního kola 
soutěže v Sivicích. Ačkoliv jsme pilně trénovali, tak nás několik malých, ale zato 
osudových chybek posunulo na chvost celkové výsledkové listiny. Chtěl bych 
podotknout, že naše jednotka nemá soutěže jako prioritu.  

Dne 29.5.2010 se uskutečnil v naší obci cyklozávod dětí. Zásahová jednotka 
zde plnila funkci dopravního a zdravotnického dozoru.  

Díky vytrvalým dešťům nebyl v souvislosti s obdobím jara evidován v naší 
obci žádný požár. Nicméně právě tyto deště způsobily na mnoha místech po 
celé České republice velmi vážné záplavy a povodně. Stejně jako většina 
dobrovolných hasičů jsme byli požádáni o pomoc postiženým krajům. Naše 
jednotka tuto výzvu přijala a na žádost operačního střediska jsme drželi 
týdenní pohotovost. Nakonec však naše pomoc nebyla potřeba. 

Lukáš Dvořáček, velitel JSDHO 
 
Dne 12.6 jsme se zúčastnili s historickou požární stříkačkou taženou koňmi 

výročí založení SDH v Ponětovicích. O týden později 20.6 jsme se vydali se 
stejnou technikou na výročí založení SDH, tentokrát do Podolí. V obou obcích 
jsme předvedli požární zásah se 100% funkční historickou technikou. O koňské 
spřežení se postaral pan Jan Kartus, kterému děkujeme. 

Vladislav Buchta 
 
 
 
 
 

 

 

 



Zpravodaj obce Jiříkovice - 20 - 2/2010 
 

SPONZOŘI KULTURNÍCH A SPORTOVNÍCH AKCÍ 
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ZÁVODY NA KOLECH 

Závody na kolech se uskutečnily 29.5.2010 a byly rozděleny do 5 kategorií. 
Nejmladší závodníci odstartovali v 10 hodin. Start byl u tenisového kurtu. Do 
cíle dojela jako 1. Maruška Buchtová, na 2. místě se umístila Klárka Spáčilová. 
Z kluků byl rychlejší Honzík Ondráček a za ním vzápětí Vítek Šlezinger.  
 

Kategorie 2004 - 2002 
Start od tenisového kurtu přes Blažovskou ulici, v prudké zatáčce u školy do 

Nové ulice a opět na Blažovskou ul., kde byl cíl. Tato kategorie jela jedno kolo: 
 
Saša Polanová    – 1. místo   Daniel Šedý    – 1. místo 
Petra Hladná     – 2. místo   Tomáš Grácer   – 2. místo 
Dominika Šedá    – 3. místo   Jonáš Buchta    – 3. místo 
Anna Motyková    – 4. místo 
Nikolka Šlezingrová – 5. místo  
Adélka Procházkova – 6. místo  
Terezka Buchtová   – 7. místo  
 
Kategorie 2001 – 1999 (2 kola) 
Zdeněk Ondráček   – 1. místo   Lenka Blažková  – 1. místo  
Karel Beránek    – 2. místo 
Tomáš Ondráček   – 3. místo 
Lukáš Šenkyřík    – 4. místo 
Jan Staněk      – 5. místo 
Šimon Buchta     – 6. místo 

 
Kategorie 1998 – 1996 (3 kola) 
Ruda Preis      – 1. místo   Denisa Buchtová  – 1. místo 
Marek Kubínek    – 2. místo   Hana Čermáková – 2. místo  
Patrik Buchta     – 3. místo   Lucie Buchtová  – 3. místo 
Vašek Buchta     – 4. místo 

 
Kategorie 1995 – 1994 (4 kola) 
Lucie Kubínková   – 1. místo 
Věra Buchtová    – 2. místo 

 
Soutěž proběhla úspěšně za účasti skvělých fanoušků, kteří v cílové rovince 

povzbuzovali naše soutěžící. Velké poděkování patří dobrovolným hasičům, 
kteří ošetřili zranění při menší nehodě a řídili dopravní provoz po čas soutěže. 

 
V příštím roce se opět na vás těší  

sportovní komise 
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ORELSKÉ SOUTĚŽĚ 

ŽATČANY 13.3.2010 – GYMNASTICKÉ HRY 
Soutěžící zdolávali 9 disciplín v časovém limitu. 
 
Výsledková listina je následující: 
Ml. kategorie:             St. kategorie: 
Nela Nedomová     – 2. místo  Jana Železná – 3. místo 
Adéla Štěpánková    – 3. místo  o další místa bojovala: 
Klaudie Podsedníková – 4. místo  Denisa Kadlecová, Eliška Vladíková, 

Lenka a Míša Blažkovy, 
Anna Čermáková, 
Radek Vymětal, Radim Hriczo 

 
PŘEHAZOVANÁ – POZOŘICE 15.5.2010  
Mladší družstvo obsadilo 3. místo.  Starší družstvo: 
Kapitán: Radek Vymětal       Kapitán: Ruda Preis 

Štěpán Buček            Marek Kubínek 
Dominik Podsedník         Natálie Drinková 
Barbora Benešová          Denisa Buchtová 
Anna Čermáková 
Lenka Blažková 

 
GRAND PRIX – BOHUNICE 16.5.2010 - ATLETICKÉ HRY 
Soutěžící:  Klaudie Podsedníková – 1. místo 

Štěpán Buček     – 1. místo 
Natálie Drinková    – 3. místo 
Dominik Podsedník  – 4. místo 

 
OLEŠNICE – ATLETICKE BĚHY 22.5.2010 
Naší atleti se umístili v tomto pořadí: 
Štepán Buček    – 1.místo    Deniska Kadlecová  – 5. místo 
Věrka Buchtová   – 1.místo    Eliška Vladíková   – 6. místo 
Natálka Drinková  – 2. místo   Jana Železná     – 7. místo 
Deniska Buchtová – 3. místo   Lenka Blažková   – 9. místo 
 
Na těchto závodech jsme se letos zúčastnili poprvé. Soutěžících se sešlo 

kolem 250 a konkurence byla veliká. Z 19 jednot jsme obsadili 6. místo. 
Jak je vidět, naše děti rády sportují, ještě raději soutěží a děkujeme jim, že 

naši obec reprezentují s tak dobrými výsledky. 
Přejeme dětem krásné prázdniny plné hezkých zážitků. Obětavým rodičům 

děkujeme za dopravu. 
Jednota Orel 
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Cyklistický závod dětí – 29.5.2010 
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Divadelní festival „ŽNĚ NA STODOLE“ 2010 
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